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ΘΕΜΑ: «Απάντηση σε Ερώτηση»  
 
 
ΣΧΕΤ: α) Η µε αριθµό πρωτ. 1152/8-10-2019 Ερώτηση 
 
 

Σε απάντηση της (α) σχετικής Ερώτησης που κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από τους  Βουλευτές 

που αναφέρονται στον πίνακα κοινοποιήσεων, σας γνωστοποιούµε ότι επί του ζητήµατος που τίθεται, το 

Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας ενηµέρωσε προφορικά την εθνική αντιπροσωπεία στις 29-11-2019. 

Αποσπάσµατα της συζήτησης παραθέτουµε και συµπληρωµατικά για πληρέστερη ενηµέρωσή σας, 

επισυνάπτουµε: 

1. Το υπ΄ αριθµ. πρωτ. 110213/12437/6-12-2019 έγγραφο της Γενικής ∆/νσης ∆ιοικητικών Υπηρεσιών & 

Νοµοθετικού Έργου/ΥΠΕΝ.  

2. Το υπ΄ αριθµ. πρωτ. 91207/10603/18-10-2019 έγγραφο της Γενικής ∆/νσης ∆ιοικητικών Υπηρεσιών & 

Νοµοθετικού Έργου/ΥΠΕΝ.  

3. Το υπ΄ αριθµ. πρωτ. 91207/2383/27-11-2019 έγγραφο της ∆/νσης ∆ιαχείρισης Φυσικού Περιβάλλοντος 

και Βιοποικιλότητας/ΥΠΕΝ.  

4. Το υπ΄ αριθµ. πρωτ. 94689/3030/17-10-2019 έγγραφο της Γενικής ∆/νσης Οικονοµικών Υπηρεσιών/ΥΠΕΝ.      

 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας): «Κύριε Φάµελλε, 

προτού απαντήσω στα πιο συγκεκριµένα, λίγο θέλω να σταθώ στο γενικό, στο πολιτικό θέµα σε σχέση µε τη 

διαχείριση των φορέων.Θέλω εγώ προσωπικά ή η Κυβέρνηση να αµφισβητήσουµε καλές προθέσεις της 

προηγούµενης κυβέρνησης; Όχι. Θέλω να αµφισβητήσω ότι οι παρεµβάσεις οι οποίες έγιναν µε τον νόµο του 

2018 ήταν σε κάποιες πλευρές τουλάχιστον ένα βήµα προς τα µπρος; Όχι. Θέλω να πω, όµως -και το λέω µε 

την ίδια ειλικρίνεια- ότι παρά τις καλές προθέσεις και παρά τις κάποιες κινήσεις οι οποίες έγιναν, η δική µου 

εκτίµηση είναι, από τους τεσσερισήµισι-πέντε µήνες που είµαι στη θέση του Υπουργού Περιβάλλοντος, ότι 

υπάρχουν πάρα πολλά πράγµατα να γίνουν σε σχέση µε τους φορείς προστατευόµενων περιοχών και τις ίδιες τις 

προστατευόµενες περιοχές. 

Το γεγονός ότι υπάρχει χρηµατοδότηση από τον τακτικό προϋπολογισµό, που πράγµατι υπάρχει, δεν 

νοµίζω ότι µπορεί να µας καθιστά όλους περήφανους και τους εκάστοτε Υπουργούς Οικονοµικών περήφανους, 

γιατί δίνουµε περίπου 8 εκατοµµύρια ευρώ τον χρόνο για το 40% περίπου της επιφανείας της χώρας. Επίσης, 



δεν νοµίζω ότι µπορεί να είµαστε ευτυχείς για το ότι προστίθενται συνέχεια φορείς, αλλά δεν έχει προχωρήσει η 

στελέχωσή τους, υπολειτουργούν, ακόµα και τα διοικητικά συµβούλια δεν είχαν τοποθετηθεί.  

Επίσης, δεν µπορεί να µας κάνει περήφανους το γεγονός ότι µία από τις πρώτες παραποµπές που έχει 

να διαχειριστεί αυτή η Κυβέρνηση της χώρας στο ∆ικαστήριο της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι για το ζήτηµα της 

βιοποικιλότητας, που σχετίζεται άµεσα µε τις δραστηριότητες αυτών των φορέων. Και µόνο αυτό το τελευταίο 

δείχνει ότι κάποιο πρόβληµα υπάρχει στη διαχείριση των φορέων. Έχω ασχοληθεί ο ίδιος προσωπικά, αυτούς 

τους τεσσερισήµισι - πέντε µήνες έχω πάει προσωπικά στην Κορώνεια, προσωπικά στον Όλυµπο, προσωπικά στη 

Οίτη και θα συνεχίσω να το κάνω διότι µε ενδιαφέρει το θέµα ιδιαίτερα, θέλω να έχω εγώ ο ίδιος µία προσωπική 

άποψη πριν η Κυβέρνηση πάρει τις αποφάσεις της. 

Η αλήθεια είναι ότι έχουµε προκαλέσει µία δηµόσια διαβούλευση για το θέµα αυτό. Έγινε ήδη µία 

πρώτη συνάντηση πριν κάµποσες µέρες στο Υπουργείο Περιβάλλοντος. Θα συνεχίσουµε αυτήν την συζήτηση και 

κάποια στιγµή σύντοµα θα αναλάβουµε και σχετική νοµοθετική πρωτοβουλία, η οποία δεν θα έχει σκοπό να 

ξηλώσει θετικές ρυθµίσεις ούτε να θέσει στο περιθώριο την αυτοδιοίκηση, τις περιβαλλοντικές οργανώσεις και 

την κοινωνία των πολιτών. Η πρωτοβουλία µας έχει σκοπό να αναβαθµίσει την προστασία όλων αυτών των 

προστατευόµενων περιοχών και να προστατεύσει αποτελεσµατικότερα το περιβάλλον, µε όλο τον αναγκαίο 

συντονισµό που απαιτείται µεταξύ του κεντρικού κράτους, των αποκεντρωµένων διοικήσεων, των περιφερειών, 

των δήµων και της κοινωνίας των πολιτών. Και αυτό πρέπει να το πετύχουµε µε όρους management και φυσικά 

λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις προβλέψεις του ενωσιακού δικαίου, διότι προφανώς η χώρα είναι υπόλογη και στην 

Ευρωπαϊκή Ένωση σε σχέση µε τις περιβαλλοντικές της επιδόσεις. 

Πάντως ο σκοπός µας είναι να αναβαθµιστεί η προστασία των περιοχών αυτών, να δοθεί η ουσιώδης 

χρηµατοδότηση και να υπάρξει ένα πλαίσιο το οποίο θα ωθεί τα πράγµατα προς τα εµπρός. Και αν είχαµε άλλες 

ευτελείς επιδιώξεις νοµίζω ότι αυτό ήδη θα είχε φανεί. Όλους αυτούς τους µήνες, όπως ξέρετε, κύριε Φάµελλε, 

δεν έχω προχωρήσει στην αντικατάσταση κανενός διοικητικού συµβουλίου, διότι… 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας): ∆εν είπα ότι το 

κάνατε εσείς. Λέω ότι λειτουργώ µε τους ανθρώπους οι οποίοι είχαν τοποθετηθεί. Θα συνεργαστούµε µε όλους 

τους ανθρώπους, οι οποίοι έχουν κύρος και διοικητική επάρκεια. Αυτή είναι η κατεύθυνσή µας, διότι εδώ δεν 

πρέπει να υπάρχουν µικροκοµµατικές αντιλήψεις, υπάρχει το φυσικό περιβάλλον το οποίο είναι ο πλούτος της 

χώρας µας. 

 ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Κύριε Πρόεδρε, ο 

ΣΥΡΙΖΑ επιλέγει συνεχώς ένα εισαγγελικό ύφος. ∆εν το καταλαβαίνω. Και δεν το καταλαβαίνω πολύ 

περισσότερο γιατί εδώ πρόκειται για µία καινούρια Κυβέρνηση, η οποία πρόσφατα εξελέγη, η οποία µόλις έχει 

δώσει κάποια δείγµατα γραφής και κρίνεται σαν να είναι κυβέρνηση δεκαετίας τουλάχιστον. ∆εν έχουµε φέρει 

ακόµα νοµοθετική πρωτοβουλία για τους φορείς. Αναγνωρίζουµε τα όποια θετικά, επισηµαίνουµε τα αρνητικά, 

ένα από τα οποία, προφανώς, είναι -πώς θα το κάνουµε τώρα- η παραποµπή της χώρας για θέµατα 

βιοποικιλότητας, που σχετίζεται το θέµα µε τη διαχείριση των Φορέων.  

Από εκεί και πέρα, προτιθέµεθα να φέρουµε νοµοθετική πρωτοβουλία σε διαβούλευση µε τους φορείς, 

µε τις περιβαλλοντικές οργανώσεις, µε την Αυτοδιοίκηση, µε την κοινωνία των πολιτών. Η πρωτοβουλία αυτή 

δεν πρόκειται να αργήσει. Εν τω µεταξύ, λειτουργούµε µε τα ∆ιοικητικά Συµβούλια τα οποία είχατε κι εσείς. Ποιο 

είναι το κακό; Γιατί υπάρχει αυτή η διάθεση για εσπευσµένη, βιαστική και λαχανιασµένη κριτική, την ώρα που 

ακόµα είµαστε σε διαβούλευση και ξέρετε ότι ο νόµος θα έρθει στο αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα, αρχές 

του επόµενου έτους; ∆εν µπορώ να το καταλάβω αυτό το πράγµα. 

Εν πάση περιπτώσει, εγώ επισηµαίνω, και από την εµπειρία µου την προσωπική, ότι οι Φορείς, παρά τις 

καλές προθέσεις, δεν παράγουν το αποτέλεσµα το οποίο όλοι θα θέλαµε. Το είδα, παραδείγµατος χάρη, στην 

Κορώνεια. Αλλού είναι ο Φορέας, αλλού είναι η Περιφέρεια, αλλού είναι οι δήµοι, αλλού είναι τα Υπουργεία, 

αλλού οι Αποκεντρωµένες ∆ιοικήσεις. Αυτό δεν είναι µοντέλο µάνατζµεντ. Πώς να το κάνουµε, δεν είναι. ∆ιότι 

υπάρχουν οι καλές προθέσεις, υπάρχουν και οι αρχές του µάνατζµεντ, της διοίκησης. ∆εν είναι µοντέλο 

σύγχρονης και αποτελεσµατικής διοίκησης.  



∆εν το αντιµετωπίζουµε το όλο θέµα απλά και µόνο ως µία εκπλήρωση στα χαρτιά κάποιων 

υποχρεώσεων απέναντι στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. ∆εν µας φτάνει αυτό. Θέλουµε να διαχειριστούµε µε τον 

σωστότερο τρόπο τον φυσικό πλούτο της χώρας και να τον προστατεύσουµε και να τον αναδείξουµε. Θέλουµε, 

λοιπόν, αξιοποιώντας τις καλύτερες ευρωπαϊκές πρακτικές, να προχωρήσουµε και να υιοθετήσουµε ένα θεσµικό 

πλαίσιο που θα κρατάει τα καλά του παρελθόντος και θα προσθέτει καινούργια στοιχεία. Κανένας νόµος δεν 

είναι οι «πλάκες του Μωυσή», ούτε νόµοι που ψήφισα εγώ, ούτε νόµοι που ψήφισαν άλλοι Υπουργοί. Η ζωή 

εξελίσσεται, τα πράγµατα εξελίσσονται. ∆εν µπορούµε δογµατικά να παραµένουµε σε νόµους οι οποίοι έχουν 

περάσει τα περασµένα χρόνια. 

 Τώρα, σχετικά µε επιµέρους ερωτήµατα που θέτει ο κ. Φάµελλος για την εφαρµογή του ν. 4519/2018, 

η ∆ιεύθυνση Οικονοµικών Υπηρεσιών µε ενηµερώνει ότι προχωρούν οι διαδικασίες για την κατάρτιση του 

προϋπολογισµού των Φορέων ∆ιαχείρισης του 2020 και πως η ∆ιεύθυνση ∆ιαχείρισης Φυσικού Περιβάλλοντος 

και Βιοποικιλότητας χειρίζεται τις διαδικασίες για την κατάρτιση κανονισµών λειτουργίας των Φορέων 

∆ιαχείρισης. Υπάρχει και σχετικό έγγραφο της Γενικής ∆ιεύθυνσης ∆ιοικητικών Υπηρεσιών. Θα δω αν το έχω 

µαζί µου. Πάντως, υπάρχει.  

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Το Υπουργείο 

Περιβάλλοντος και Ενέργειας συνεχίζει µέσα στα καθορισµένα χρονοδιαγράµµατα το κοµβικό έργο της 

εκπόνησης ειδικών περιβαλλοντικών µελετών, προεδρικών διαταγµάτων και σχεδίων διαχείρισης όλων των 

περιοχών του δικτύου NATURA 2000, αξιοποιώντας το µεγαλύτερο σε χρηµατοδότηση έργο, το LIFE-ΦΥΣΗ, στο 

οποίο αναφερθήκατε, που έχει λάβει ποτέ η χώρα.  

Στο επόµενο διάστηµα θα προκηρυχθεί το νέο έργο της εποπτείας και αξιολόγησης της κατάστασης 

διατήρησης ειδών και τύπων οικοτόπων κοινοτικού ενδιαφέροντος, καθώς και το έργο της χαρτογράφησης των 

θαλασσίων οικοτόπων της χώρας». 

 

 
                Ο   ΥΠΟΥΡΓΟΣ 
 
 
 
                  ΚΩΣΤΗΣ  ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ 
 
Συνηµµένα:  
- Το µε α.π. 110213/12437/6-12-2019 έγγραφο της Γεν. ∆. ∆ιοικητικών Υπηρεσιών & Νοµοθετικού 

Έργου/ΥΠΕΝ (σ.1)       
- Το µε α.π. 91207/10603/18-10-2019 έγγραφο της Γεν. ∆. ∆ιοικητικών Υπηρεσιών & Νοµοθετικού 

Έργου/ΥΠΕΝ (σ.1)      
- Το µε α.π. 91207/2383/27-11-2019 έγγραφο της ∆. ∆ιαχείρισης Φυσικού Περιβάλλοντος & 

Βιοποικιλότητας/ΥΠΕΝ (σ.1)      
- Το µε α.π. 94689/3030/17-10-2019 έγγραφο της Γεν. ∆. Οικονοµικών Υπηρεσιών/ΥΠΕΝ (σ.3)       
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Πίνακας Κοινοποιήσεων: 

1. Βουλευτές κ.κ. 

� Φάµελλο Σωκράτη 

� Αβραµάκη Ελευθέριο 

� Αγαθοπούλου Ειρήνη 

� Αλεξιάδη Τρύφων 

� Αραχωβίτη Σταύρο 

� Βαγενά Άννα 

� Βαρδάκη Σωκράτη 

� Βασιλικό Βασίλειο 

� Βέττα Καλλιόπη  

� Γιαννούλη Χρήστο 

� Γκαρά Αναστασία  

� Γκιόλα Γιάννη 

� Ελευθεριάδου Σουλτάνα 

� Ζεϊµπέκ Χουσεΐν   

� Ηγουµενίδη Νίκο 

� Θραψανιώτη Εµµανουήλ 

� Καλαµατιανό ∆ιονύσιο-Χαράλαµπο 

� Κασιµάτη Ειρήνη  

� Κάτση Μάριο 

� Καφαντάρη Χαρούλα  

� Κόκκαλη Βασίλη 

 

 

� Λάππα Σπυρίδων 

� Μάλαµα Κυριακή  

� Μαµουλάκη Χαράλαµπο 

� Μάρκου Κώστα 

� Μεϊκόπουλο Αλέξανδρο 

� Μπάρκα Κωνσταντίνο 

� Μπουρνού Γιάννη   

� Μωραΐτη  Αθανάσιο  

� Νοτοπούλου Κατερίνα 

� Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα 

� Παπαδόπουλο Αθανάσιο  

� Παπανάτσιου Κατερίνα 

� Πέρκα Θεοπίστη 

� Πούλου Παναγιού 

� Σαρακιώτη Γιάννη 

� Σαντορινιό Νεκτάριο 

� Σκουρλέτη Παναγιώτη  

� Σκούφα Ελισσάβετ 

� Τελιγιορίδου Ολυµπία 

� Τζούφη Μερόπη  

� Τριανταφυλλίδη Αλέξανδρο 

 

 
 

Σελίδες απάντησης: 4 

Σελίδες συνηµµένων: 6 

Σ ύ ν ο λ ο  Σελίδων: 10 
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